نحاول من خلال هذا التمرين إنشاء نظام معلومات لأهلنا في غزة (Survivor System). النظام سيرتكز أساسا على:
1. إيجاد المواد الأساسية: ماء، غذاء و أغراض أخرى. values
2.الحصول على الخدمات الصحية: أدوية، نقل إلى المستشفيات، إسعافات أولية، عمليات جراحية، مراقبة صحية. values
3. التّعرف على المناطق الآمنة.
بغرض تسهيل الفهم، نقترح تقسيم المواطنين إلى:1. مواطن متبرع: يضع ما لديه من مواد أساسية وخدمات صحية، أدوية، الخ. 
2. مواطن محتاج: يبحث عما يلزمه من مواد أساسية وخدمات صحية.
كما يخضع النظام لقواعد التسيير التالية:
· المواد الأساسية تتميز ب: اِسمها، نوعها: ماء، غذاء و أغراض أخرى values ، الخدمات الصحية تتميز ب: اِسمها نوعها و عنوانها.
· المواطن المتبرع قد يكون عاملا في مجال الصحة، متطوعا مطَّلِعا على الإسعافات الأولية، أو مواطنا عاديا لديه أدوية أو وسيلة من وسائل النقل. كما يمكنه عرض مواد أساسية إن كانت لديه.
· المواطن المحتاج قد يحتاج إلى المواد الأساسية أو الخدمات الصحية.
· كِلا المواطنَين يقومان بتقييم المناطق: آمنة، غير آمنة أو غير مقيمة values.
· المنطقة تتميز ب: اِسمها، حدودها، و حالتها الحالية:  State آمنة، غير آمنة أو غير مقيّمة. valuesالمواد الأساسية
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1. أين يمكننا وضع كمية المادة الأساسية التي يحتاجها المواطن المحتاج QteE؟(1 ن)
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This exercise aims to design an information system for Gaza residents (Survivor System). The system is mainly focused on:
1. Finding essential items: water, food, and other supplies.
2. Accessing health services: medicines, hospital transfers, first aid, surgeries, health monitoring.
3. Identifying safe areas.
For simplicity, we propose dividing residents into:
1. Donor residents: those offering essential items, health services, medicines, etc.
2. Needy residents: those searching for essential items and health services.
The system follows these management rules:
· Essential items are characterized by their name and type: water, food, or other supplies.
· Health services are characterized by their name, type, and address.
· A donor resident may be a health worker, a volunteer with first aid training, or a regular citizen with medicines or a means of transport. They can also provide essential items if available.
· A needy resident may require essential items or health services.
· Both types of residents can evaluate areas as: safe, unsafe, or unassessed.
· Areas are characterized by their name, boundaries, and current status (safe, unsafe, or unassessed).
Questions
1. Draw the MCD (6 points).
2. Where can we include the quantity of essential items needed by the needy resident? (1 point)
3. Where can we include the quantity of essential items donated by the donor resident? (1 point)
جدول المواد الأساسية
NomEs
TypeEs
CodeEs














جدول الخدمات الصحية
AdrSs
TypeSs
CodeSs














4. Complete the following tables (4 points).
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